



A press release / Presseerklärung

Prague, 11 December 2024 / Prag, 11. Dezember 2024

CZECH GOVERNMENT HONOURS OLD CATHOLIC PRIEST

On Tuesday, 10 December 2024, the Czech Government's Commissioner for Human Rights Klára Šimáčková Laurenčíková presented the National Human Rights Awards.

One of the laureates of this important award was an Old Catholic priest and until recently the Secretary General of the Ecumenical Council of Churches in the Czech Republic, ThDr. Petr Jan Vinš.

He received the award in the category of "Outreach and Education" for his eight years of work in the office of the Ecumenical Council of Churches, in which he has advocated on issues such as the fight against domestic violence, safeguarding in churches, and the rights of LGBT believers.

The award citation reads, "For his significant contribution to the protection of human rights and support for vulnerable populations, promoting democracy, justice and equality in our society."

TSCHECHISCHE REGIERUNG EHRT ALTKATHOLISCHEN PRIESTER

Am Dienstag, den 10. Dezember 2024, hat die Menschenrechtsbeauftragte der tschechischen Regierung Klára Šimáčková Laurenčíková die nationalen Menschenrechtspreise verliehen.

Einer der Preisträger dieser wichtigen Auszeichnung war ein altkatholischer Priester und bis vor kurzem der Generalsekretär des Ökumenischen Rates der Kirchen in der Tschechischen Republik, ThDr. Petr Jan Vinš.

Er erhielt die Auszeichnung in der Kategorie "Öffentlichkeitsarbeit und Bildung" für seine achtjährige Arbeit in der Leitung des Ökumenischen Rates der Kirchen, in der er sich für Themen wie den Schutz vor häuslicher Gewalt, den Jugendschutz (Safeguarding) in Kirchen und die Rechte von LGBT-Gläubigen eingesetzt hat.

In der Begründung für die Auszeichnung heißt es: „Für seinen bedeutenden Beitrag zum Schutz der Menschenrechte und zur Unterstützung gefährdeter Bevölkerungsgruppen, zur Förderung von Demokratie, Gerechtigkeit und Gleichheit in unserer Gesellschaft.“

For more information contact: / Für weitere Informationen wenden Sie sich bitte an:

media@starokatolici.cz

(+420) 775 086 063